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Protokół nr XIII/25 z Sesji Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia 29.05.2025 r., 

 miejsce obrad: Sala Obrad Rady Miejskiej, pokój 101-102 przy Placu Ratuszowym 1,  

 godz. 12.00-14.15        

 

1. Otwarcie XIII Sesji RM i stwierdzenie quorum. 

 

XIII Sesję otworzyła Pani Iwona Czyż Przewodnicząca Rady Miejskiej, stwierdzając na podstawie listy 

obecności quorum. Obecnych na Sesji 15 radnych. Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi 

zał. nr 1 i 2 do protokołu.  

 

2. Wnioski do porządku  obrad. 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała wprowadzenie do porządku posiedzenia 2 projektów uchwał: 

1. Projekt uchwały w sprawie petycji z dnia 21.02.2025 r. w sprawie zróżnicowania terminów wakacji 

szkolnych – w punkcie 21. 

2. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 10.04.2025 r. w sprawie aktualizacji prawa 

miejscowego w zakresie funkcjonowania pomników przyrody na terenie Gminy Międzyzdroje –                         

w punkcie 22. 

W związku z brakiem uwag do złożonych propozycji Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie 

proponowanych zmian wraz z całym porządkiem obrad. Za przyjęciem głosowało 15 radnych. Protokół 

z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 3 do protokołu. Zmieniony porządek posiedzenia 

stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

 

3. Uwagi radnych do protokołów z dnia 27.03.2025 r. 

 

Do protokołu nie wniesiono uwag. 

 

4. Interpelacje i zapytania radnych. (nie zgłoszono)  

5. Informacja sołtysów w zakresie spraw związanych z sołectwami. (nie zagłoszono) 

6. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Międzyzdroje na 2025 r. 

 

Pani Stanisława Widorowska wyjaśniła, że po zmianach dochody budżetu wynoszą 129 280 639,55 zł,                    

a wydatki 153 739 717,94 zł. Deficyt wnosi 24 459 078,39 zł. 

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  14 radnych, 1 osoba wstrzymała się. Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi 

zał. nr 5 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/133/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 6 i 7 do protokołu. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2025-2044.  

 

Zmiany wynikają z poprzedniego projektu- powiedziała Pani Widorowska.  

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady w związku z brakiem uwag poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. 

Za przyjęciem opowiedziało się  14 radnych, 1 osoba wstrzymała się. Protokół z imiennego głosowania 

radnych stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/134/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 9 i 10 do protokołu. 
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8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XI/111/25 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach                                      

w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

Gminy Międzyzdroje i jej jednostek mających charakter cywilnoprawny, do których nie stosuje się 

przepisów ustawy- Ordynacja podatkowa.  

 

Burmistrz powiedział, że projekt jest konsekwencją zmiany przepisów. 

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  15 radnych. Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

Uchwała Nr XIII/135/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 12 i 13 do protokołu. 

 

9. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów oraz obejmowania, nabywania                       

i zbywania udziałów i akcji w spółkach z udziałem Gminy Międzyzdroje.  

 

Burmistrz przypomniał, że projekt był szeroko omówiony na komisji. 

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  14 radnych, 1 osoba wstrzymała się. Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi 

zał. nr 14 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/136/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 15 i 16 do protokołu. 

 

10. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Międzyzdrojach (droga między ul. Orlą a polem 

namiotowym). 

 

Obchodzimy w tym roku rocznicę 1000-lecia koronacji Bolesława Chrobrego na pierwszego Króla Polski, 

w związku z czym nadanie powyższej nazwy jest uhonorowaniem tego ważnego wydarzenia  - powiedział 

Pan Burmistrz. 

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Autopoprawka: w projekcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Międzyzdrojach (droga między 

ul. Orlą, a polem namiotowym) w par. 1.1. nadaje się nazwę ulicy: ,,ulica Bolesława Chrobrego". Za 

przyjęciem głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Protokół z imiennego głosowania 

radnych stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  15 radnych. Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/137/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 19 i 20 do protokołu. 

 

11. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Międzyzdrojach (droga pomiędzy Spa Bagiński 

& Chabinka a ośrodkiem Porty Świata)  

 

Głos zabrał Pan Chabinka, który był inicjatorem tej nazwy. Ulica położona jest na terenie leśny. Głównym 

gatunkiem dominującym na tym obszarze są właśnie sosny.  Jest to też nawiązanie do tego, że kiedyś 

ulica Orla nosiła nazwę ul. Sosnowej.  

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 
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Autopoprawka: w projekcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Międzyzdrojach (droga 

pomiędzy Spa Bagiński & Chabinka a ośrodkiem Porty Świata) w par. 1.1 nadaje się nazwę ulicy: 

,,ulica Sosnowa". Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Protokół                  

z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 21  do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu.  Protokół z imiennego głosowania radnych 

stanowi zał. nr 22 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/138/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 23 i 24 do protokołu. 

 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (lokal mieszkalny nr                        

2 o pow. 42,73 m2 przy ul. Kolejowej 6). 

 

Burmistrz wyjaśnił, że oba projekty dotyczą sprzedaży lokali mieszkalnych, będących w bardzo złym 

stanie technicznym. Remont tych lokali przez gminę jest ekonomicznie nieuzasadniony. Chcemy 

wychodzić ze starego zasobu, którego koszty remontowe są ogromne. Wspólnie z Radą Miejską 

ustaliliśmy, że środki ze sprzedaży tych lokali zasilą zasób komunalny.  

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  12 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu, 1 radny był przeciw. Protokół z imiennego 

głosowania radnych stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/139/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 26 i 27 do protokołu. 

 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (lokal mieszkalny nr                      

7  o pow. 12,15 m2 przy ul. Turkusowej 1F w Wapnicy). 

 

Stan lokalu jest bardzo zły, w związku z tym chcemy go sprzedać- powiedział Pan Burmistrz. 

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Radny Mazur upewnił się, czy środki ze sprzedaży na pewno zostaną przekazane na budownictwo 

społeczne? 

Burmistrz powiedział tak. Za tym przemawia prosty rachunek ekonomiczny. Wydajemy sporo środków 

z budżetu na remont starej substancji, a i tak nie jest to wystarczające. Środki ze sprzedaży przeznaczane 

na wkłady własne do projektów budowy nowych obiektów mieszkalnych będą dobrym rozwiązaniem. 

  Przewodnicząca Rady uważa, że mając świadomość, że te środki będą odkładane można mieć 

spokojną głowę, bo będą wydatkowane na właściwy cel. 

  Radny Jarosław Mazur dopytał, czy tym ruchem wyjdziemy ze wspólnoty? 

Burmistrz powiedział, że nie. Mamy tam jeszcze jeden bardzo problematyczny lokal, który 

może nie uzyskać zaświadczenia o samodzielności lokalu. 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały. Za przyjęciem opowiedziało się  15 radnych. Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi 

zał. nr 28 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/140/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 29 i 30 do protokołu. 

 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (dz. nr 70/12                        

o pow. 44 m2 – płyta obiektu molo). 

 

Burmistrz powiedział, że jest to teren po ogródek gastronomiczny na molo.  
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STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem opowiedziało 

się  12 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu (udziału w głosowaniu nie brał radny Henryk Nogala). 

Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 31 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/141/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 32 i 33 do protokołu. 

 

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (cz. dz. 173/13                    

o pow. 17 m2 przy ul. Bukowej). 

 

Projekt dotyczy dzierżawy garażu przez dotychczasowego dzierżawcę, który zwrócił się z wnioskiem                   

o jej kontynuację- powiedział Burmistrz. 

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  15 radnych. Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 34 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/142/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 35 i 36 do protokołu. 

 

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (dz. nr 61 o pow. 

72 m2 przy zejściu G na plażę). 

 

Burmistrz powiedział, że chodzi o dzierżawę na toaletę ogólnodostępną i sprzedaż artykułów 

przyplażowych.  

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  Protokół z imiennego głosowania radnych 

stanowi zał. nr 37 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/143/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 38 i 39 do protokołu. 

 

17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości i odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy (dz. nr 165 o pow. 41 m2 – teren przy 

cmentarzu). 

 

Na komisji radni mieli obawy związane z utworzeniem na tym obszarze kamperowiska- przypomniał 

Burmistrz. Szukamy efektywnego rozwiązania tego problemu. Ustaliliśmy, że w ramach 3 etapu 

monitoringu ten teren zostanie nim objęty. Razem z Prezesem Nowego Centrum zastanawiamy się nad 

przejęciem tego parkingu przez spółkę. Wtedy postój będzie płatny i będzie funkcjonowało to na 

zasadach, które są stosowane na parkingu na ul. Krótkiej. Dla mieszkańców w ramach MKM postój 

będzie bezpłatny dla określonej liczby godzin. Burmistrz uważa, że ten pomysł wyeliminuje problem. 

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem opowiedziało 

się  14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi zał. 

nr 40 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/144/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 41 i 42 do protokołu. 
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18. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXIX/857/23 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach                   

z dnia 20 grudnia 2023 r. w sprawie przyjęcia Międzyzdrojskiego programu edukacji czynszowej 

dłużników komunalnych lokalu mieszkalnych i socjalnych w latach 2024-2028. 

 

Projekt zreferował Burmistrz, który powiedział, że wprowadzamy pewną libelaryzację przepisów, co 

umożliwi większej ilości osób możliwość odpracowania zadłużenia. 

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Czyż poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za 

przyjęciem opowiedziało się  15 radnych. Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 43 

do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/145/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 44 i 45 do protokołu. 

 

19. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/103/25 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia 

30 stycznia 2025 r. w sprawie przyjęcia Międzyzdrojskiego programu edukacji czynszowej 

dłużników komunalnych lokalu mieszkalnych i socjalnych w latach 2025-2029. 

 

Pan Burmistrz powiedział, że projekt jest analogiczny do poprzedniego.  

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  15 radnych. Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 46 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/146/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 47 i 48 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady zarządziła 15 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

20. Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Międzyzdrojów". 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej omawiając projekt uchwały powiedziała, że grupa mieszkańców Gminy 

Międzyzdroje złożyła wniosek o pośmiertne nadanie tytułu dla Pana Leszka Dorosza. W dniu 14 maja br. 

zebrała się Honorowa Kapituła, która w głosowaniu nad złożonym wnioskiem zagłosowała: 8 osób za,                  

1 osoba wstrzymała się od głosu. W związku z powyższym projekt został przedłożony Radzie pod obrady.  

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  9 radnych, 3 osoby wstrzymały się od głosu, 2 radnych było przeciw (w głosowaniu nie 

brała udziału radna Iwona Czyż). Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 49 do 

protokołu. 

Uchwała Nr XIII/147/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 50 i 51 do protokołu. 

 

Radny Henryk Nogala w imieniu swoim, mieszkańców oraz rodziny śp. Leszka Dorosza podziękował 

radnym za podjęcie uchwały.  

 

21. Projekt uchwały w sprawie petycji z dnia 21.02.2025 r. w sprawie zróżnicowania terminów wakacji 

szkolnych. 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. Projekt wskazuje, że 

złożona petycja jest zasadna. 
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STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  9 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu, 4 radnych było przeciw. Protokół                              

z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 52 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/148/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 53 i 54 do protokołu 

 

22. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 10.04.2025 r. w sprawie aktualizacji prawa 

miejscowego w zakresie funkcjonowania pomników przyrody na terenie Gminy Międzyzdroje. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Ewa Trott wyjaśniła, że na terenie Gminy 

obowiązują przepisy, o wprowadzenie których wnosił zainteresowany. Gmina jest obecnie na etapie 

przeprowadzania ich aktualizacji, w związku z czym uznano petycję za bezzasadną. 

 

STANOWISKA KOMISJI: KRGiB - stanowisko pozytywne 

        KSKiS - stanowisko pozytywne 

 

Przewodnicząca Rady Iwona Czyż poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. Za przyjęciem 

opowiedziało się  15 radnych. Protokół z imiennego głosowania radnych stanowi zał. nr 55 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/149/25, która wraz z projektem uchwały stanowi zał. Nr 56 i 57 do protokołu. 

 

23. Sprawozdanie Burmistrza Międzyzdrojów z prac między sesjami. 

 

Sprawozdanie Burmistrza stanowi zał. nr 58 do protokołu. 

 

1) Radna Klucha zapytała o spotkanie w sprawie farmy fotowoltaicznej.  

Burmistrz wyjaśnił, że jesteśmy na końcówce analizy finansowej tego przedsięwzięcia. Rozpatrujemy 

dwa warianty: wykonanie całej inwestycji albo jej wyetapowanie. Pod koniec czerwca powinniśmy być 

w stanie przedstawić analizę finansową i projekt, co pomoże podjąć decyzję o realizacji tego zadania. Jest 

duże prawdopodobieństwo, że będzie ono jednak wyetapowane.  

2) Radny Jarosław Mazur zapytał o realizację inwestycji przebudowy przedszkola. 

Burmistrz powiedział, że zbliżamy się do końca inwestycji. Mamy 3 elementy do dopracowania: 

odprowadzenie wód opadowych, kwestie ppż jeśli chodzi o windę oraz wyposażenie. Wykonawca do 

mebli został już wyłoniony. Budynek będzie funkcjonował od 1 września.  

3) Radna Natkańska zapytała o spotkanie w temacie budowy terminala kontenerowego. 

Rozmawialiśmy z zarządem portu oraz Urzędem Morskim. Pytania dotyczyły ruchu kolejowego, 

natężenia ruchu na S3, harmonogramu prac, ew. rozpoczęcia budowy oraz finansowania. Pozostają też 

kwestie komunikacyjne z samym portem. Można odczuć, że jest duża chęć realizacji tego 

przedsięwzięcia. My, jako gmina dalej jesteśmy niepewni jeśli chodzi o tą inwestycję. Trudno się 

doszukiwać korzyści, jakie moglibyśmy czerpać z niej. Według nas, to zadanie ogranicza potencjał 

rozwojowy gminy- powiedział Burmistrz.  

4) Radna Dorota Klucha zapytała o spotkanie dot. Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że ramach ZIT mamy realizować dwa zadania inwestycyjne: kładkę na koronie 

wydm i centrum przesiadkowe w Wapnicy (nowy obiekt Wikliny, parking i plac zabaw). Będziemy 

etapować tą inwestycję, ponieważ możemy pozyskać dodatkowo środki z LGR.  

5) Radny Jarosław Mazur w nawiązaniu do podpisania umowy na II etap przebudowy ul. 

Głównej w Lubinie zapytał, jaki odcinek będzie remontowany i kiedy zaczniemy? 

Burmistrz powiedział, że mamy rok czasu na realizację tego przedsięwzięcia. Remontowany odcinek 

obejmie część ulicy do witacza w Lubinie.  

6) Radna Katarzyna Natkańska poprosiła o rozszerzenie punktu 6 – projekt ekologia oraz 

punktu 23 – Morze zieleni II. 

Projekt Morze zieleni II będzie realizowała spółka Zielone Międzyzdroje. Projekt obejmie 3 tereny: 

teren pomiędzy zejściem na plażę A-B, który chcemy połączyć z kładką i stworzyć ciekawą przestrzeń, 
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boisko przy ul. Kolejowej 33 oraz teren ,,wulkanu” w Parku Zdrojowym, przy czym liczymy się                         

z trudnymi rozmowa z konserwatorem zabytków. Kwota dofinansowania ok 5 mln.  

7) Radny Czmoch zapytał o termin realizacji przebudowy drogi wewnętrznej przy domu pracy 

twórczej? 

Termin realizacji będzie najprawdopodobniej do końca sierpnia br. Koszt ok 200 tys. zł.  

8) Radny Robert Osiński zapytał o kolejne etapy modernizacji ul. Głównej. Poprosił również 

o rozwinięcie zadania ,,programowanie oraz rozwój usług społecznych dla społeczności 

lokalnej”, na które uzyskaliśmy wysokie dofinansowanie. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że jeśli chodzi o 3 etap to na pewno nie będzie on realizowany w przyszłym 

roku. Remontujemy dwa odcinki najbardziej niebezpieczne. Jeśli pozyskamy środki zewnętrzne to 

przymierzymy się do realizacji kolejnego odcinka. W chwili obecnej skupiamy się na ul. Leśnej, 

Bukowej i Gintera, ponieważ jest szansa, że z Funduszu Dróg Lokalnych będziemy mogli ubiegać się   

o dofinansowanie.  Na razie aktualizujemy dokumentacje na te 3 ulice. Odpowiadając na punkt 11 dot. 

usług społecznych to środki te będą dedykowane dla dwóch grup. Pierwsza grupa to osoby leżące                           

i bardzo schorowane. W ramach tych środków chcemy skierować pomoc w formie zabiegów i opieki 

wytchnieniowej oraz rehabilitacyjnej. Zadanie będzie realizowane przez OPS. Druga grupa to seniorzy 

i środki chcemy skierować na aktywizację ruchową, umysłową itp.   

9) Radny Tristan Belter zapytał o port kontenerowy. Czy środki, które zabezpieczyliśmy będą 

wydatkowane z chwilą ukazania się raportu?  Radny zapytał również o przebieg zebrania 

delegatów ZMiGM oraz o punkt 17- konwent Prezydentów, Wójtów i Burmistrzów. 

W nawiązaniu do pierwszego pytania Burmistrz powiedział, że jak będziemy mieć dokument to 

zastanowimy się w jaki sposób spożytkować środki. Spotkanie delegatów ZMiGM odbyło się                              

w Ustroniu Morskim. Rozmawialiśmy o doświadczeniach związanych z farmą fotowoltaiczną,                           

w którym samorząd z Ustronia Morskiego jest już 10 lat. Rozmawialiśmy również o farmach 

wiatrowych, które mają powstać na terenie województwa, czyli o potencjale energetycznym. Były 

analizowane plany rozbudowy autostrady między Szczecinem, a Gdańskiem. Podjęliśmy uchwałę                        

o rozszerzeniu składu Związku.  

 

24. Informacja Przewodniczącego Rady w zakresie spraw wniesionych do Rady oraz o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

Na bieżąco wszystko co wpływa do Rady jest rozpatrywane- powiedziała Przewodnicząca. 

 

25. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

26. Wnioski komisji i radnych. 

27. Wnioski i skargi mieszkańców.  

 

Przewodnicząca ogłosiła 5 minut przerwy technicznej 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

1) Radny Stanisław Chabinka poprosił o przedstawienie mieszkańcom informacji dot. ścieżki 

rowerowej do Wisełki.  

Burmistrz wyjaśnił, że mamy pat legislacyjny, z którego staramy się wybrnąć. Jeśli wszystkie 

decyzje będą prawomocne to zdajemy sobie sprawę, że nikt nie podejmie decyzji o dofinansowaniu tej 

inwestycji Mamy wszystkie uzgodnienia jeśli chodzi o wydanie decyzji środowiskowej. Temat został 

poruszony na spotkaniu w Świnoujściu z Marszałkiem.   

2) Radny Czmoch zwrócił uwagę na ciągle zepsutą windę w budynku byłego gimnazjum.  

Burmistrz wyjaśnił, że winda po przeprowadzanych naprawach była ponad miesiąc czasu 

sprawna. Byliśmy już na etapie wypowiedzenia umowy z firmą, która ją konserwuje. Czekamy na opinię 

dwóch biegłych. Po tej opinii prawdopodobnie wypowiemy umowę. Jesteśmy też w sporze prawnym z 

wykonawcą tej windy. Sprawę rozstrzygnie sąd. A do tego czasu nie możemy wpuścić innego podmiotu, 

aby nie utracić roszczeń finansowych. 

3) Radna Trott zapytała, czy na ul. Gryfa Pomorskiego i Dąbrówki będą robione spowalniacze? 

Burmistrz powiedział, że projektujemy dopiero dokumentację na ten obszar. Równolegle 

uzgadniamy prace przy pomniku przyrody. Dopiero po tych uzgodnieniach będziemy mogli rozmawiać 
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o dalszych etapach. Rozpoczęcie przebudowy tego odcinka najprawdopodobniej rozpocznie się na 

wiosnę przyszłego roku.  

4) Radna Klucha zwróciła uwagę na postój autokarów na ul. Krótkiej, który zagraża 

bezpieczeństwu drogowemu, ponieważ autokary stają bezpośrednio na ulicy blokując ruch.  

Radna prosi również o przyspieszenie prac naprawczych muru oporowego na rogu ul. Krótkiej 

i Zdrojowej. 

5) Radny Sebastian Poskart zapytał, jak przebiega remont SP 1.  

Burmistrz powiedział, że termin zakończenia remontu jest do końca tego roku. Mamy wstępną 

koncepcję przyspieszenia prac na wakacje. Jeśli uda się go wdrożyć, to termin zakończenia ich  do końca 

roku jest realny. 

6) Radny Mazur zwrócił  uwagę na kilka elementów: 

• Na ul. Nadbrzeżnej ulokować przepusty pod progami dla mieszkańców, którzy nie mają 

kanalizacji. 

• Na ul. Bukowej jest zepsuta instalacja elektryczna w postaci nieświęcącej lampy. 

Domagajmy się jej usunięcia od Enei.  

• 24.04.25 r. zostały zgłoszone śmieci leżące na drodze gminnej. Do tej pory nie zostały 

uprzątnięte. Przez takie elementy robią się dzikie wysypiska. 

• Nieskoszony wjazd do miasta. 

• Nie przyjmowanie odpadów budowlanych przez PSZOK. 

W temacie gruzu Burmistrz przypomniał, że jeśli nie jest on segregowany to go nie przyjmiemy, 

ponieważ  R-XXI też nam go nie przyjmie. Związek nie ma też obecnie możliwości odbierania 

zmieszanych odpadów budowlanych. Dopiero nad tym pracują. Jeśli odpady będą odbierane                               

w nieposegregowanej formie, to wrosną koszty, które odbiją się na naszych mieszkańcach. Radny ad 

vocem powiedział, że odpady były posegregowane. Wobec powziętej informacji Burmistrz powiedział, 

że przyjrzy się sprawie funkcjonowania PSZOK. W odniesieniu do nieskoszonego wjazdu Burmistrz 

wyjaśnił, że Zarząd Dróg Wojewódzkich podpisał umowę z firmą, która  ma 2 razy w roku kosić trawę. 

Interweniowaliśmy w tej sprawie, ponieważ jest to stanowczo za mała ilość. W związku  tym doszliśmy 

do porozumienia, że będziemy pokrywać  część tego zadania ze swoich środków, aby częstotliwość 

koszenia była większa. Natomiast pamiętajmy, że powinniśmy wydatkować środków publicznych na 

nieswoje zadania.  

7) Radna Ewa Trott zgłosiła, że ul. Plażowa jest notorycznie zalewana podczas dużych opadów 

deszczu. Była rozmowa o nakładce.  

Burmistrz powiedział, że chcemy zrobić odprowadzanie wód deszczowych i włączyć je w ul. 

Gryfa Pomorskiego. Dlatego też zapadła decyzja o wykonaniu dokumentacji dla całego tego kwartału. 

Po jej realizacji będziemy mogli taką nakładkę wykonać.  

8) Radny Rychłowski zwrócił uwagę, że kioski multimedialne nie są naprawione. Znajdują się                   

w nich stare informacje. Radny prosi o aktualizację tego w panelach.  

Burmistrz powiedział, że zajmiemy się tym tematem, aby do wakacji były przygotowane. 

9) Radny Tristan Belter zwrócił uwagę na następujące zagadnienia:  

• Brak odpowiedzi na interpelację z dnia 15.04.2025 r.  

• W związku z publikacją prasową, która informowała o tragicznym stanie jednej                          

z latarni na ul Bohaterów Warszawy, która zagraża bezpieczeństwu, czy coś w tym temacie 

zostało zrobione? 

• Uporządkowanie terenu przy molo wokół telebimu i skweru. 

• Odpłatność związana z wejściem na molo.  

Burmistrz w temacie odpowiedzi na interpelacje powiedział, że dzisiaj się tym zajmie. Temat 

związany z lampą jest znany. Podjęliśmy już odpowiednie działania. Teren przy molo zostanie 

uporządkowany. Pan Sekretarz dodał, że teren ten jest codziennie sprzątany. W ramach uporządkowania 

tego terenu i uwagi dot. stanu ławek, mamy zabezpieczone środki na ich modernizację, ponieważ samo 

malowanie nie wystarczy. Kwestia mocy przerobowych spółki Zielone Międzyzdroje.  

W kwestii molo to mamy krytyczne uwagi do stanu wizualnego. Pamiętajmy, że nie jesteśmy 

właścicielami tego obiektu- przypomniał Pan Burmistrz. Spółka Adler daje możliwość prowadzenia                 

w obiekcie działalności gospodarczej, która z punktu widzenia PSP i ppż jest legalna. W tamtym roku 

rozpoczęliśmy dyskusje, aby uporządkować tę przestrzeń, ale pojawił się rachunek ekonomiczny. 
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Spółka wybudowała obiekt, utrzymuje go i musi skądś mieć na to środki. Dlatego rozważamy 

wprowadzenie korzystania z obiektu w sposób odpłatny, dla mieszkańców bezpłatny. Mamy wstępną 

wizualizację, nad którą pracujemy, w wakacje może będziemy mogli ją zaprezentować.  

10) Będąc przy głosie radny Belter podziękował za interwencje i wyczyszczenie terenu za torami. 

Radny zapytał, czy zakończyło się głosowanie nad oznakowaniem ulic? W jakim zakresie 

planujemy je wymienić i kiedy? 

Burmistrz powiedział, że zdania były podzielone jeśli chodzi o tablice zabytkowe, pojawiły się 

głosy o zachowaniu ich. Nie ma decyzji kierunkowej co do modelu. Burmistrz skłania się do  opcji, aby 

w części nadmorskiej zachować stary styl, a w pozostałej części wymienić oznakowanie na nowe.  

11) W nawiązaniu do tematu nielegalnych wysypisk radna Czyż zgadza się z tym, że powstają 

nowe. W związku z tym, czy możemy zakładać kamery w tych newralgicznych miejscach i to 

monitorować? Radna sugeruje wystawienie większych koszy na śmieci przy molo. W temacie 

wizualizacji promenady to Pani Czyż prosi o przesłanie jej przez sezonem.  

Burmistrz uważa, że komentarz co do tych koszy na śmieci jest słuszny. W temacie śmieci                           

i PSZOKu staramy się   to wyśrodkować i znaleźć kompromisowe rozwiązanie Jak będziemy bardziej 

liberalni na bramie to pojawią się  większe stawki za odpady. 

12) Radny Czmoch podziękował za montaż uchwytu na flagę. Dopytał, czy jest możliwość 

postawienia przed wejściem do biblioteki stojaków na rowery. Radny pomoże w znalezieniu 

odpowiedniego miejsca.  

 

28. Zakończenie obrad.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Rady zamknęła posiedzenie 14.15. 

Protokółowała: 

Sylwia Jakubowska      

           Prowadząca obrady 

        Przewodnicząca Rady 

  

               Iwona Czyż 


